

Sin/罪

Crime: 法律上的罪.

Sin: 靈性上面的罪.

Example 1:

【出 Exod 20:7】

Example 2:

Example 3:

【徒 Acts 4:19~20】

I. Evil Human Desires/惡的情慾

【彼前 1Pet 4:2~5】

II. All wrongdoing is sin/凡不義的事都是罪

¹⁷ 凡不義的事都是罪，... 【約一 5:17】

¹⁷All wrongdoing is sin, ... 【1John 5:17】

III. The evil thoughts in the heart/心裡的罪惡的思想

【太 Matt 5:27~28】

【太 Matt 5:21~22】

IV. Fail to do the right thing/知道行善, 卻不去行就是罪了

¹⁷ 人若知道行善, 卻不去行, 這就是他的罪了。【雅 4:17】

¹⁷So whoever knows the right thing to do and fails to do it, for him it is sin. 【Jam 4:17】

Example 4:

Conclusion 結論

那你會跟我說, 牧師, 你不用再講下去了, 我知道我是有罪的人. I know that I am a sinner.

甚至你會更進一步的說, 牧師, 那這樣子, 哪有沒有犯罪的人呢? Do we have a sinless person?

A. All have sinned. 人都犯了罪.

²³ 因為世人都犯了罪, 虧缺了神的榮耀; 【羅 3:23】

²³for all have sinned and fall short of the glory of God, 【Rom 3:23】

B. Sin leads to death. 罪的結果就是死亡.

²³ 因為罪的工價乃是死; 惟有神的恩賜, 在我們的主基督耶穌裡, 乃是永生。【羅 6:23】

²³For the wages of sin is death, but the free gift of God is eternal life in Christ Jesus our Lord. 【Rom 6:23】

C. Christ died for us. 基督為我們而死.

⁸ 惟有基督在我們還作罪人的時候為我們死, 神的愛就在此向我們顯明了。【羅 5:8】

⁸but God shows his love for us in that while we were still sinners, Christ died for us. 【Rom 5:8】

D. We can all be saved. This is your own decision. 我們可以都得救, 這是自己的決定.

⁹ 你若口裡認耶穌為主, 心裡信神叫他從死裡復活, 就必得救。¹⁰ 因為人心裡相信, 就可以稱義; 口裡承認, 就可以得救。【羅 10:9~10】

⁹because, if you confess with your mouth that Jesus is Lord and believe in your heart that God raised him from the dead, you will be saved. ¹⁰For with the heart one believes and is justified, and with the mouth one confesses and is saved. 【Rom 10:9~10】

Reflection

1. What is the difference between sin and crime? Have you committed any of them before? Sin 和 Crime 這兩種罪有甚麼不同? 你犯過哪一種罪?

2. How can one be saved? 世人如何可以得到永生的生命?

Sin/罪

Crime: 法律上的罪.

Sin: 靈性上面的罪.

Example 1:

【出 Exod 20:7】

Example 2:

Example 3:

【徒 Acts 4:19~20】

I. Evil Human Desires/惡的情慾

【彼前 1Pet 4:2~5】

II. All wrongdoing is sin/凡不義的事都是罪

¹⁷ 凡不義的事都是罪，... 【約一 5:17】

¹⁷All wrongdoing is sin, ... 【1John 5:17】

III. The evil thoughts in the heart/心裡的罪惡的思想

【太 Matt 5:27~28】

【太 Matt 5:21~22】

IV. Fail to do the right thing/知道行善, 卻不去行就是罪了

¹⁷ 人若知道行善, 卻不去行, 這就是他的罪了。【雅 4:17】

¹⁷So whoever knows the right thing to do and fails to do it, for him it is sin. 【Jam 4:17】

Example 4:

Conclusion 結論

那你會跟我說, 牧師, 你不用再講下去了, 我知道我是有罪的人. I know that I am a sinner.

甚至你會更進一步的說, 牧師, 那這樣子, 哪有沒有犯罪的人呢? Do we have a sinless person?

A. All have sinned. 人都犯了罪.

²³ 因為世人都犯了罪, 虧缺了神的榮耀; 【羅 3:23】

²³for all have sinned and fall short of the glory of God, 【Rom 3:23】

B. Sin leads to death. 罪的結果就是死亡.

²³ 因為罪的工價乃是死; 惟有神的恩賜, 在我們的主基督耶穌裡, 乃是永生。【羅 6:23】

²³For the wages of sin is death, but the free gift of God is eternal life in Christ Jesus our Lord. 【Rom 6:23】

C. Christ died for us. 基督為我們而死.

⁸ 惟有基督在我們還作罪人的時候為我們死, 神的愛就在此向我們顯明了。【羅 5:8】

⁸but God shows his love for us in that while we were still sinners, Christ died for us. 【Rom 5:8】

D. We can all be saved. This is your own decision. 我們可以都得救, 這是自己的決定.

⁹ 你若口裡認耶穌為主, 心裡信神叫他從死裡復活, 就必得救。¹⁰ 因為人心裡相信, 就可以稱義; 口裡承認, 就可以得救。【羅 10:9~10】

⁹because, if you confess with your mouth that Jesus is Lord and believe in your heart that God raised him from the dead, you will be saved. ¹⁰For with the heart one believes and is justified, and with the mouth one confesses and is saved. 【Rom 10:9~10】

Reflection

1. What is the difference between sin and crime? Have you committed any of them before? Sin 和 Crime 這兩種罪有甚麼不同? 你犯過哪一種罪?

2. How can one be saved? 世人如何可以得到永生的生命?